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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 270 stillet af Folketingets 
Miljø- og Planlægningsudvalg. 
 
Spørgsmål 270 
Vil ministeren udarbejde skærpede vejledninger, eventuelt i samarbejde 
med KL, der sikrer, at der i fremtiden anvendes asfalttyper, der dæmper 
trafikstøjen i støjbelastede områder? 
 
Svar 
I regeringens Vejstøjstrategi fra 2003 er to af de ti statslige initiativer målret-
tet den fortsatte udvikling og spredning af støjdæmpende asfalttyper. Tran-
port- og Energiministeriet (Vejdirektoratet) har ansvaret for dette initiativ og 
har blandt andet styrket forskningsindsatsen for at kunne udvikle effektive 
støjreducerende asfalttyper. 
 
Som eksempel kan nævnes, at Vejteknisk Institut under Vejdirektoratet har 
indledt et samarbejde med det hollandske vejinstitut om forskning for 10 
mio. kr. i støjreducerende asfalt. Transport- og Energiministeriet og Vejdi-
rektoratet forventer at kunne drage nytte af disse forskningsresultater i for-
bindelse med den løbende rådgivning af kommuner.  
 
Vejteknisk Institut har desuden de seneste år været involveret i forbindelse 
med en prøvestrækning på Øster Søgade i København, hvor en såkaldt 
drænasfalt har vist gode støjdæmpende egenskaber. Instituttet arbejder hen 
imod en klassificering støjegenskaber for vejbelægninger. Det er planen at 
dette skal føre frem til en typebestemmelsesordning, der forud for vejarbej-
der kan bruges til at vælge de relevante belægninger. 
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